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Innstilling til Stortinget 
frå utanriks- og forsvarskomiteen

Prop. 123 S (2020–2021)

Innstilling frå utanriks- og forsvarskomiteen om
Investeringar i Forsvaret og andre saker

Til Stortinget

Samandrag
Føremålet med denne proposisjonen er å be om

Stortingets godkjenning til å starte opp fire (4) nye
investeringsprosjekt, endre omfanget på eit (1) investe-
ringsprosjekt, justere rammevilkåra for eit skytefelt,
motta ei gåve for å fullfinansiere eit forprosjekt, og å
orientere Stortinget om fem andre saker.

Utgangspunktet for godkjenning av investerings-
prosjekta i Forsvaret er dei årlege budsjettproposisjona-
ne (Prop. 1 S). Denne proposisjonen fyller såleis ut bud-
sjettproposisjonen.

Dei nye investeringsprosjekta som proposisjonen
omtalar, er ifølgje regjeringa alle i samsvar med inneve-
rande langtidsplan for forsvarssektoren. Investerings-
prosjekta sine utgifter blir haldne på kapittel 1710 og
kapittel 1760 avhengig av om det er eigedoms-, bygge-
og anleggsprosjekt eller om det er materiellprosjekt.

Proposisjonen har følgjande innhald:
– Godkjenning av kostnadsramme for eit (1) nytt fel-

les materiell- og eigedoms-, bygge- og anleggspro-
sjekt: Oppgradering av VLF-stasjon Novik.

– Godkjenning av kostnadsramme for eit (1) nytt
materiellprosjekt: F-35-oppgraderingar.

– Godkjenning av kostnadsramme for to (2) nye eige-
doms-, bygge- og anleggsprosjekt: Ørland – utbe-
tring av hovudrullebanen, og Porsangmoen – busta-
dar og forlegningar.

– Godkjenning av omfangsendring av eit (1) pågå-
ande materiellprosjekt: Vidareføring NSM, hovud-
vedlikehald og suppleringskjøp.

– Godkjennning av endring av rammevilkåra for
Regionfelt Østlandet.

– Godkjenning av mottak av gåve frå venneeininga
ved Noregs Heimefrontmuseum.

– Andre saker: Oppmodingsvedtak om NH90, opp-
modingsvedtak om bruken av tilleggstildelinga i
2020 til små og mellomstore teknologibedrifter i
samband med koronapandemien, ny part-
narskapsavtale for F-35-programmet, sluttoppgjer
for terminert prosjekt på Haakonsvern og NATOs
vurdering av Noreg.

Merknader frå komiteen
Ko m i t e e n ,  m e d l e m e n e  f r å  A r b e i d a r p a r -

t i e t ,  J e t t e  F.  C h r i s t e n s e n ,  l e i a r e n  A n n i k e n
H u i t f e l d t ,  M a r t i n  Ko l b e r g ,  M a r i a n n e
M a r t h i n s e n  o g  Jo n a s  G a h r  S t ø r e ,  f r å  H ø g r e ,
H å r e k  E l v e n e s ,  Tr o n d  H e l l e l a n d ,  I n g j e r d
S c h o u  o g  M i c h a e l  Te t zs c h n e r ,  f r å  F r a m -
s t e g s p a r t i e t ,  S i v  J e n s e n ,  C h r i s t i a n  Ty b r i n g -
G j e d d e  o g  M o r t e n  Wo l d ,  f r å  S e n t e r p a r t i e t ,
E m i l i e  E n g e r  M e h l  o g  L i v  S i g n e  N a v a r s e t e ,
f r å  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  A u d u n
Ly s b a k k e n ,  f r å  Ve n s t r e ,  Tr i n e  S k e i  G r a n d e ,
o g  f r å  K r i s t e l e g  Fo l k e p a r t i ,  G e i r  S i g b j ø r n
To s k e d a l , viser til Prop. 123 S (2020–2021) Investe-
ringar i Forsvaret og andre saker.
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Godkjenning av kostnadsramme for eit (1) nytt felles 
materiell- og eigedoms-, bygge- og anleggsprosjekt: 
Oppgradering av VLF-stasjon Novik

Ko m i t e e n  viser til at VLF-stasjonen Novik sør for
Bodø etter over 50 års drift treng naudsynt oppgrade-
ring. K o m i t e e n  viser til at prosjektet si hovudmålse-
tjing er å sikre Noreg og NATO ein moderne og påliteleg
VLF-kapasitet for å støtte noverande og ny ubåtkapasi-
tet. K o m i t e e n  peikar på at av nytt materiell skal det
skaffast til vege ein VLF-radiosendar med tilhøyrande
kontrollstasjon og anna utstyr. Innanfor EBA må det
gjennomførast omfattande oppgraderingar av tekniske
installasjonar og infrastruktur, kraftforsyning og
naudsynte tilpassingar for integrasjon av ny radiosen-
dar i fjellanlegget.

Ko m i t e e n  registrerer at innkjøpet av radiosenda-
rar med tilhøyrande utstyr vil bli gjennomført som eit
direktekjøp i tråd med Innkjøpsreglement for Forsva-
ret. I samband med kjøpet vil det etter det k o m i t e e n
har fått opplyst, bli stilt krav om at det blir inngått ei av-
tale om forsvarsindustrielt samarbeid med leverandø-
ren før hovudkontrakten blir signert.

Ko m i t e e n  viser til at det er planlagt utbetalingar
frå prosjektet frå 2021 fram til om lag 2026. Utgiftene til
prosjektet vil bli belasta kap. 1710 post 47 og kap. 1760
postane 1 og 45. K o m i t e e n  merkar seg at den tilrådde
kostnadsramma for materiell- og EBA-prosjektet er
samla 940 mill. 2021-kroner medrekna meirverdiavgift,
ei avsetting for uvisse, og gjennomføringskostnadar. Sty-
ringsramma utgjer 839 mill. 2021-kroner, medrekna
meirverdiavgift og gjennomføringskostnadar.

F-35-oppgraderingar

Prosjekt 7720 F-35 oppgraderingqar

Ko m i t e e n  viser til det allereie vedtekne kampfly-
kjøpet som skal levere F-35 med full operativ evne gjen-
nom innkjøp av flya og block 4-oppgraderingar inklu-
dert norskfinansiert Joint Strike Missile (JSM)-integra-
sjon. Dette påfølgande prosjektet 7720 F-35 oppgrade-
ringer, omfattar oppgraderingar etter block 4 i perioden
frå 2025 til og med 2030.

Ko m i t e e n  merkar seg at formålet med prosjekt F-
35 oppgraderingar er å halde oppe kampflykapasitet
som bidrar til nasjonal tryggleik gjennom utvikling og
implementering av felles kapabilitetar som held oppe
operativ yting mot forventa trusselbilde i 2030.

Ko m i t e e n  merkar seg at utvikling og innkjøp av
materiell skal gjerast gjennom det fleirnasjonale part-
narskapet, regulert gjennom partnarskapsavtalen,
grunngjevinga for dette er interoperabilitet og kostnad.
Ko m i t e e n  viser til at partnarskapsavtalen sikrar at
nasjonane sjølv kan avgjere i kva grad ein ønsker å im-
plementere dei enkelte felles utvikla kapabilitetane.
Ko m i t e e n  registrerer at prosjekt 7720 planlegg for at

alle felleskapabilitetar blir implementerte på den nor-
ske flyparken.

Ko m i t e e n  viser til at det enno ikkje er bestemt
kva for kapabilitetar som skal utviklast. Kvart år skal det
fleirnasjonale programkontoret legge fram ei prioritert
tilråding om kva for kapabilitetar som bør utviklast inn-
anfor det felles utviklingsbudsjettet for styret i partnar-
skapen, som deretter kan vedta oppstart av dei tilrådde
utviklingsløpa.

Ko m i t e e n  merkar seg at implementeringa på
norske fly blir gjord basert på våre innmelde behov for
operativ tilgang og dei økonomiske rammene våre. K o -
m i t e e n  merkar seg vidare at implementering skal
gjennomførast ved basen på Ørlandet dersom det er
teknisk mogleg, og at implementeringar av større om-
fang vil gjennomførast ved produksjonsfasiliteten i Ita-
lia. Ko m i t e e n  vil understreke at det generelt gir ei
uvisse, spesielt innanfor implementeringa, at ein enno
ikkje har vedteke kva kapasitetar som skal utviklast.
Ko m i t e e n  merkar seg at denne uvissa blir kompen-
sert med risikoreduserande styringstiltak både nasjo-
nalt og i det fleirnasjonale programmet.

Ko m i t e e n  er kjend med at det er gjennomført ek-
stern kvalitetssikring av prosjektet i tråd med føringar
frå Finansdepartementet. Resultata frå kvalitetssikringa
ligg til grunn for den tilrådde kostnadsramma.

Ko m i t e e n  viser til at den tilrådde kostnadsram-
ma for prosjektet er 6341 mill. 2021–kroner medrekna
meirverdiavgift, gjennomføringskostnadar og ei avse-
tjing for uvisse. Prosjektet si styringsramme blir sett til
5 142 mill. 2021–kroner medrekna meirverdiavgift.
Ko m i t e e n  merkar seg at utgiftene til prosjektet vil bli
belasta kap. 1760 postane 1 og 45.

F l e i r t a l e t  i  k o m i t e e n ,  m e d l e m e n e  f r å
A r b e i d a r p a r t i e t ,  F r a m s t e g s p a r t i e t  o g  S e n -
t e r p a r t i e t , viser til at Stortinget er opptatt av at
kampflyanskaffinga skal bidra til å styrke norsk
forsvarsindustri og sikre verdiskaping og arbeidsplassar
i små og store bedrifter i heile landet. Dette er under-
streka ved fleire høve i merknadar frå komiteen til
kampflykjøpet. F l e i r t a l e t  viser til merknadane i
Innst. 388 S (2011–2012), jf. Prop. 73 S (2011–2012), kor
ein samla komité uttala:

«Komiteen legger, som regjeringen, stor vekt på eta-
bleringen av et industrisamarbeid mellom norsk og
amerikansk industri i tilknytning til anskaffelsen av nye
kampfly. Komiteen viser til at regjeringens målsetting
for industrisamarbeidet er å sikre en nasjonal verdi-
skapning over tid i samme størrelsesorden som anskaf-
felseskostnaden for flyene, i tråd med Stortingets ambi-
sjon slik denne kom til uttrykk gjennom behandlingen
av St.prp. nr. 36 (2008–2009), jf. Innst. S. 299 (2008–
2009). Komiteen legger fortsatt denne ambisjonen til
grunn.»

og
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«Komiteen er opptatt av at norsk industri trekkes
inn i den videre utvikling og produksjon av F-35. Komi-
teen ser store muligheter for norsk industri knyttet til
programmet.»

F l e i r t a l e t  er kjent med at det så langt er inngått
kontraktar med norsk industri til ein verdi av om lag 10
mrd. kroner om leveransar til F-35. F l e i r t a l e t  ser po-
sitivt på at norsk industri har konkurrert seg til betyde-
lege oppdrag i F-35-programmet, men understrekar at
det fortsatt er langt igjen til ambisjonen om at oppdraga
til norsk industri skal svara til kjøpskostnaden for
kampflya. F l e i r t a l e t  er difor opptatt av at norske sty-
resmakter bidreg til å leggje til rette for og støttar indus-
triens arbeid for å auke det industrielle utbyttet av
kampflykjøpet.

F l e i r t a l e t  etterspør ei utgreiing frå regjeringa om
industrielle moglegheiter knytte til den planlagde opp-
graderinga av F-35. F l e i r t a l e t  vil påpeike at oppgra-
deringsprosjektet er eit svært omfattande investerings-
prosjekt som inneber ein betydeleg auke av anskaf-
fingskostnadane for F-35. F l e i r t a l e t  er kjent med at
anskaffinga vil bli gjennomført innanfor ramma av
same fleirnasjonale avtale som anskaffinga av flya (Pro-
duction, Sustainment and Follow-on Development (PS-
FD) – MOU). F l e i r t a l e t  går ut frå at regjeringa, i tråd
med ambisjonane som vart lagde til grunn i Innst. 388 S
(2011–2012), jf. Prop. 73 S (2011–2012), legg til grunn at
også for oppgraderingsprogramma for F-35 skal anskaf-
fingane gi verdiskaping i norsk industri av same omfang
som anskaffingskostnadane.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  Ve n -
s t r e  o g  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i  viser til at norsk in-
dustri har vist seg svært konkurransedyktig hva gjelder
å levere til det flernasjonale F-35-programmet. D i s s e
m e d l e m m e r  merker seg med tilfredshet at det per
2021 er inngått kontrakter med norsk industri til en ver-
di av hele 10 mrd. kroner for leveranser til F-35.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at anskaffelsen av F-
35 gir norsk industri muligheter til å levere til et av ver-
dens mest avanserte teknologiprogrammer. D i s s e
m e d l e m m e r  merker seg at industrisamarbeidet
blant partnernasjonene siden begynnelsen har vært ba-
sert på prinsippet om «best value», der industrien i part-
nernasjonene konkurrerer om oppdrag. Dette konsep-
tet er valgt for å sikre høy ytelse og lav levetidskostnad
for F-35.

D i s s e  m e d l e m m e r  understreker at deltakelse i
programmet innebærer et betydelig kompetanseløft,
som kvalifiserer norske bedrifter for leveranser også til
andre avanserte teknologiprogrammer utenfor F-35-
programmet, med F-35 som referanse.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at norske industri-
bedrifter leverer en hel rekke komponenter, deler og
produkter til F-35-programmet, herunder kompositt-

materialer, elektronikkmoduler til flyets svært avanser-
te kommunikasjons-, navigasjons- og identifiserings-
avionikk, samt kryssermissilet JSM og Apex 25 mm
ammunisjon.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser herunder til at Kongs-
berg Defense & Aerospace (KDA) nylig, i mars 2021, sig-
nerte kontrakt med Lockheed Martin for produksjon av
deler til F-35 (Lot 15–17), til en verdi av 1,7 mrd. kroner.
Dette gjelder produksjon av deler KDA har produsert
også for tidligere produksjonsserier.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at norsk industri
dessuten har vist seg konkurransedyktig hva gjelder
kontrakter for vedlikeholdet av F-35. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at norsk industri med Kongsberg Avi-
ation Maintenance Services (tidligere AIM Norway) i
spissen er tildelt det europeiske ansvaret for vedlike-
hold av nærmere 400 reparerbare F-35-komponenter,
herunder hydromekaniske komponenter og våpenut-
løsningssystemer.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at til ambisjonen
om at oppdragene til norsk industri skal tilsvare kjøpe-
summen for kampflyene, skal realiseres gjennom hele
produksjonstiden til F-35, som per nå er planlagt helt til
2046, jf. Innst. 388 S (2011–2012). D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener denne ambisjonen per nå er høyst realis-
tisk, med 10 mrd. kroner allerede hittil realisert for nor-
ske bedrifter.

Ko m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S o s i a l i s t i s k  Ve n -
s t r e p a r t i  viser til behandlingen av den seneste lang-
tidsplanen for forsvarssektoren, Prop. 14 S (2020–2021).
I forbindelse med behandlingen av denne fremmet
d e t t e  m e d l e m  en rekke forslag for å få bukt med de
store kostnadsutfordringene som kampflyprogrammet
nå står overfor. D e t t e  m e d l e m  vil minne om at den-
ne problematikken vil prege rammebetingelsene for
Forsvaret og forsvarsevnen i stor grad i årene fremover,
og stiller seg derfor uforstående til at stortingsflertallet i
så liten grad har vært interessert i å diskutere hvordan
forsvarsplanleggingen påvirkes av dette. Siden oven-
nevnte behandling har offentligheten fått enda større
kjennskap til problemenes omfang, og d e t t e  m e d -
l e m  må dessverre konstatere at dette kaster stort usik-
kerhet over forsvarsplanleggingen. På nåværende
tidspunkt kan ikke d e t t e  m e d l e m  gi sitt samtykke til
større investeringsprosjekter knyttet til F-35-program-
met uten at regjeringen konfronterer de store utfordrin-
gene programmet står overfor og tar høyde for dette i
tett dialog med Stortinget.

På denne bakgrunn fremmer d e t t e  m e d l e m  føl-
gende forslag:

«Stortinget samtykker i at Forsvarsdepartementet i
2021 kan starte opp nye investeringsprosjekter og gjøre
endringer i investeringsprosjekter som omtalt i kapittel
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2–5 i den framlagte proposisjonen, med unntak av Pro-
sjekt 7720 F-35 oppgraderinger, innenfor de gitte kost-
nadsrammene. Forsvarsdepartementet gis fullmakt til å
oppjustere kostnadsrammene i takt med prisstigningen
og som følge av endringer i valutakursen.»

«Stortinget ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget med en separat sak om F35-programmet og tilhø-
rende oppgraderingsprosjekter, som redegjør i detalj
for anskaffelsen, de gjeldende kostnadsestimatene og
utfordringene i F-35-programmet som helhet.»

Nye eigedoms-, bygge- og anleggsprosjekt for 
godkjenning
Godkjenning av kostnadsramme for to (2) nye eige-
doms-, bygge- og anleggsprosjekt:
ØRLAND – UTBETRING AV HOVUDRULLEBANEN

Ko m i t e e n  viser til Stortingets vedtak gjennom
handsaminga av Innst. 388 S (2011–2012) til Prop. 73 S
(2011–2012) om at Ørland flystasjon skulle utviklast
som framtidig kampflybase. Gjennom handsaminga av
Innst. 7 S (2015–2016) til Prop. 1 S (2015–2016) vedtok
Stortinget eit prosjekt for forlenging av hovudrullebana
på flystasjonen. Prosjektet inkluderte også fornying av
toppdekket på den eksisterande rullebana. Ko m i t e e n
registrerer at det no er synleggjort behov for å gjennom-
føre tiltak knytte til utbetring av tryggingsområdet og
banedekket, og utviding av baneskuldrene.

Ko m i t e e n  viser til at prosjektet omfattar utskif-
ting av massar for å lukke avvika på bæreevna i tryg-
gingsområdet langs den opphavelege delen av hovud-
rullebana. Det er også naudsynt å fornye banedekket på
denne delen av rullebana. Skada asfaltlag blir freste
bort, og det blir lagt ny asfalt lag for lag opp til nytt slite-
lag. I heile rullebanelengda blir det gjennomført tiltak
for å utvide baneskuldrene slik at den totale banebreid-
da blir 60 meter. Dette vil tilfredsstille EASA sine krav til
banebreidde for landing av større fly.

Ko m i t e e n  viser til at den tilrådde kostnadsram-
ma for prosjektet er 487 mill. 2021-kroner medrekna
meirverdiavgift, gjennomføringskostnadar og ei avset-
ting for uvisse. Prosjektet si styringsramme blir sett til
433 mill. 2021-kroner medrekna meirverdiavgift og
gjennomføringskostnadar. Ko m i t e e n  viser til at For-
svarsdepartementet planlegg å søke om å få finansiert
delar av prosjektet gjennom NATO sitt investeringspro-
gram for sikkerheit.

PORSANGMOEN –- BUSTADAR OG FORLEGNINGAR

Ko m i t e e n  viser til Stortingets vedtak gjennom
handsaminga av Innst. 50 S (2017–2018) til Prop. 2 S
(2017–2018) om å etablere ein fullt oppsett kavaleriba-
taljon på Porsangmoen, og å samle Hæren og Heimever-
net sine avdelingar i Finnmark under ei felles leiing. Iføl-
ge Prop. 2 S (2017–2018) vil det på Porsangmoen vere

naudsynt med ny bygningsmasse, men dei permanente
løysingane kan ein ikkje forvente ferdige før i 2025. For
å følge opp vedtaket skal det difor investerast mykje på
Porsangmoen.

Ko m i t e e n  er kjend med at for å kunne huse det
auka talet på tilsette og vernepliktige på Porsangmoen,
er det viktig å kome i gang med å bygge bustadar og for-
legningar. Prosjektet som ein no ber om godkjenning
for, omfattar kjøp av 19 bustadar og bygging av 72 nye
befalskvarter. Ko m i t e e n  merkar seg at ein planlegg å
kjøpe bustadar med carport eller garasje i Lakselv sen-
trum frå utbyggarar, og kvartera blir etablerte i det eksis-
terande bustadområdeet utanfor leiren. K o m i t e e n  vi-
ser til at prosjektet vidare omfattar bygging av ei ny
mannskapsforlegning for 192 vernepliktige i seks-
mannsrom med bad i tilknyting til kvart rom. Utfor-
minga av både befalskvarter og mannskapsforlegning
er basert på gjenbruk av løysingar som tidlegare er byg-
de andre stadar i Forsvaret. Prosjektet er planlagt ferdig
i 2023.

Ko m i t e e n  er kjend med den tilrådde kostnads-
ramma for prosjektet på 360 mill. 2021-kroner
medrekna meirverdiavgift, gjennomføringskostnadar
og ei avsetting for uvisse. Prosjektet si styringsramme
blir sett til 315 mill. kroner medrekna meirverdiavgift
og gjennomføringskostnadar. Utgiftene til prosjektet vil
bli belasta kap. 1710 post 47.

Godkjenning av omfangsendring av eit (1) pågåande 
materiellprosjekt: Vidareføring NSM, 
hovudvedlikehald og suppleringskjøp.
PROSJEKT 6023 VIDAREFØRING NSM, HOVUDVEDLIKEHALD 
OG SUPPLERINGSINNKJØP

Ko m i t e e n  viser til at prosjekt 6023 Vidareføring
Naval Strike Missile (NSM) inneheld to element, kor det
eine handlar om hovudvedlikehald av eksisterande be-
haldning NSM til Nansen-klasse-fregattane og det an-
dre om eit suppleringskjøp av NSM til Skjold-klasse-
korvettar frå Kongsberg Defence and Aerospace.

Ko m i t e e n  viser til at Stortinget vedtok prosjektet
med hovudvedlikehald av eksisterande behaldning
NSM til Nansen-klasse-fregattane gjennom handsa-
ming av Innst. 7 S (2020–2021) til Prop. 1 S (2020–2021)
med ei kostnadsramme sett til 690 mill. kroner,
medrekna meirverdiavgift, gjennomføringskostnadar
og ei avsetting for uvisse. Prosjektet si styringsramme er
sett til 539 mill. kroner medrekna meirverdiavgift.

Ko m i t e e n  viser til at som følge av Stortingets til-
slutning til å føre vidare Skjold-klasse-korvettar fram
mot 2030 knytt til handsaminga av ny langtidsplan for
forsvarsektoren, jf. handsaminga av Innst. 87 S (2020–
2021) til Prop. 14 S (2020–2021), handlar det andre ele-
mentet i prosjektet om eit suppleringskjøp av NSM til
desse fartøya frå Kongsberg Defence and Aerospace.
Ko m i t e e n  registrerer at med utgangspunkt i ei vida-
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reføring av alle seks Skjold-klassen-korvettar vil eit sup-
pleringsinnkjøp av NSM innebera at kostnadsramma 
på prosjektet blir auka med 1 450 mill. kroner. Ko m i -
t e e n peikar på at utgiftene til prosjektet vil bli belasta 
kap. 1760 postane 1 og 45.

Ko m i t e e n viser til at den oppdaterte totale kost-
nadsramma (P85), som omfattar både hovudved-
likehaldet og suppleringsinnkjøpet, blir sett til 2 140 
mill. kroner, medrekna meirverdiavgift, gjennomfø-
ringskostnadar og ei avsetjing for uvisse ,og den nye sty-
ringsramma (P50) for prosjektet er sett til 1 784 mill. 
kroner medrekna meirverdiavgift.

Godkjennning av endring av rammevilkåra for 
Regionfelt Østlandet

Ko m i t e e n viser til at etableringa av Regionfelt 
Østlandet i Åmot kommune i Innlandet blei vedteken 
av Stortinget i 1999, jf. Stortingets handsaming av Innst. 
S. nr. 129 (1998–99). I St.meld. nr. 11 (1998–99) vart det 
greidd ut om Forsvaret sitt behov og grunngjeving for 
prosjektet. Regionfeltet har vore i bruk sidan 2005. Fel-
tet er eit av fire nasjonale hovudfelt der rammevilkår må 
imøtekome Forsvaret sitt behov best mogleg.

Ko m i t e e n viser til føremålet med denne saka – å 
tilrå at Stortinget godkjenner og sluttar seg til at verk-
semda på Regionfelt Østlandet kan bli betre tilpassa 
Forsvaret sitt behov.

Ko m i t e e n viser til at Forsvaret har vore gjennom 
ei betydeleg omstilling dei siste ti til tolv åra, og kapasi-
tetar i skyte- og øvingsfelta må i stadig større grad dekke 
eit kontinuerleg behov for trening over heile året. Lang-
tidsplan for forsvarssektoren, Prop. 14 S (2020–2021), 
legg opp til at Forsvaret også skal auke aktivitetsnivået 
framover. Stortingets føring frå 1999 legg i dag beslag på 
for mykje av utdanningsåret. Forsvaret har gjeve uttrykk 
for at vilkåra om verksemdfrie periodar for Regionfelt 
Austlandet ikkje er i samsvar med Forsvaret sitt behov i 
dag.

Ko m i t e e n merkar seg at Forsvarsdepartementet 
viser til at Forsvaret har eit reelt behov for å endre på 
Stortingets føresetnad om tre verksemdfrie månader frå 
sankthans til 1. november i Regionfelt Østlandet, etter 
som denne avgrensinga i dag gir for store negative kon-
sekvensar for Forsvaret. Ko m i t e e n viser til at For-
svarsdepartementet si tilråding om at avgjerd om verk-
semdfrie periodar framover blir føreslått vedteken i re-
guleringsplan heimla i plan- og bygningslova, vil sørge 
for å sikre offentleg medverknad, lokal avgjerd og grun-
dige prosessar når det gjeld å belyse og vurdere dei posi-
tive og negative verknadene. Omsynet til ålmenta skal 
fortsatt bli ivareteke sjølv med eventuelt færre veker 
med verksemdfrie periodar.

Ko m i t e e n  viser til Forsvarsdepartementets vur-
deringar kring at fleire av føreseiingane som låg til
grunn for Stortingets vedtak om verksemdavgrensingar

i 1999, har falle bort eller blir ivaretekne på andre måtar.
Fleirbruk i veker med feriar, jakt, fiske og bærplukking
fell saman med dei mest aktuelle, nye verksemdfrie pe-
riodane. Når det gjeld landbruks-, skog- og utmarksin-
teresser, er planområdet erverva av Forsvaret med alle
rettar, og det er difor ikkje private interesser knytte til
skog- og utmarksressursar.

Godkjenning av mottak av gåve frå venneeininga ved 
Noregs Heimefrontmuseum

Ko m i t e e n  er kjend med at Noregs Heimefront-
museum på Akershus festning sidan 2008 har arbeidd
med planar om eit tilbygg ved museet, for å få større og
betre lokale til bruk i formidling og undervisning. K o -
m i t e e n  merkar seg at venneeininga ved Noregs Hei-
mefrontmuseum har engasjert seg i saka, og har formid-
la kontakt med eit legat som ønskjer å finansiere oppfø-
ringa av eit slikt bygg. Venneeininga har sagt seg villig til
å betale for eit forprosjekt for å planlegge prosjektet i
detalj og estimere kostnaden.

Ko m i t e e n  merkar seg at Forsvarsdepartementet i
denne omgang søker om Stortingets godkjenning av
gåva til departementet i form av forprosjektet. Forsvars-
bygg, som skal leie arbeidet med forprosjektet, estime-
rer at forprosjektet vil koste om lag 3,7 mill. kroner
medrekna meirverdiavgift. Venneeininga ved Noregs
Heimefrontmuseum skal betale for forprosjektet.
Forprosjektet skal etter planen bli ferdig i 2022 og skal
ikkje påføre forsvarssektoren ekstra kostnadar, og det
skal heller ikkje gjere departementet forplikta til å starte
byggeprosjektet. Samstundes er gåva av ein storleik som
krev godkjenning frå Stortinget. Ko m i t e e n  imøteser
at departementet kjem attende til Stortinget for ei god-
kjenning av ei gåve i form av sjølve tilbygget, dersom
dette blir aktuelt.

Oppmodingsvedtak 502, 7. mai 2019, om «NH90 – 
oppfølging og vurdering av alternative helikoptre»

Ko m i t e e n  registrerer at Forsvaret no vurderer om
det er mogleg at andre helikopter kan vere formålsten-
lege for å dekke delar av Forsvarets behov for maritim
helikopterkapasitet gjennom ei løysing med innleie av
helikopterkapasitet, og at regjeringa undersøker ei slik
løysing nærare. Ko m i t e e n  imøteser at Stortinget blir
halde orientert på eigna vis.

Oppmodingsvedtak 356, 16. desember 2020, om 
bruken av tilleggstildelinga i 2020 til små og 
mellomstore teknologibedrifter i samband med 
koronapandemien

Ko m i t e e n  registrerer at midlar er blitt fordelte til
små og mellomstore teknologibedrifter som har pro-
dukt og leveransar som svarer til behova i Forsvaret.
Ko m i t e e n  merkar seg at midlar er fordelte på så man-
ge firma som mogleg, basert på tilboda som er komne
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inn og om lag 20 firma har blitt omfatta av ordninga.
Ko m i t e e n  viser til at dette er firma som mellom anna
leverer teknisk materiell og system til forsvarsgreinene
og teknisk like personlege klede og utrusting (PBU). Inn-
kjøp skal følge regelverket for anskaffingar, noko som
inneber at fleire forslag om større innkjøp i utgangs-
punktet må på anbod.

Ny parnerskapsavtale for F-35-programmet

Ko m i t e e n  viser til at då Tyrkia i 2017 vedtok å
kjøpe eit russiskprodusert luftvernsystem, valde USA å
suspendere Tyrkia frå F-35 programmet. Suspensjonen
av Tyrkia medførte at dei åtte gjenverande partnarna-
sjonane blei einige om å inngå ei ny partnarskapsavtale.
Ko m i t e e n  er kjend med at Forsvarsdepartementet
hausten 2020 deltok i forhandlingane. Ko m i t e e n  vi-
ser til at desse forhandlingane no er ferdig og at partner-
landa tek sikte på at ny avtale trer i kraft i løpet av haus-
ten 2021.

Sluttoppgjer for terminert prosjekt på Haakonsvern

Ko m i t e e n  viser til at prosjektet for etablering av
helikopterdetasjementet på Haakonsvern blei sett i
gang etter Stortingets handsaming av Innst. 489 S
(2012–2013) til Prop. 136 S (2012–2013). I Prop. 1 S
(2020–2021) blei Stortinget informert om at det var ein
pågåande prosess fordi partane ikkje var samde om
sluttoppgjeret. Ko m i t e e n  er kjend med at Forsvars-
bygg meiner arbeidet til eit konsulentfirma har ført til
ekstra kostnader i gjennomføringa av byggearbeida.
Ko m i t e e n  viser til at staten har gjennomført ei retts-
sak mot dette firmaet. Etter resultatet av domen og for-
liket som blei inngått, er det klart at sluttkostnaden for
prosjektet er 298 mill. kroner. Ko m i t e e n  merkar seg
at prosjektet er no avslutta.

NATOs vurdering av Noreg

Ko m i t e e n  viser til at NATOs forsvarsplanleg-
gingsprosess NATO Defence Planning Process (NDPP) er
forankra i NATO-traktaten artikkel 3 og er ein av dei
større og meir omfattande prosessane i alliansen som
blir gjennomført i fem steg.

F l e i r t a l e t  i  k o m i t e e n , alle unnateke medle-
men frå Sosialistisk Venstreparti, peikar på at målet
med NDPP er å harmonisere dei nasjonale langtids-
planprosessane med NATOs behov, slik at alliansen
samla har tilgjengelege kapabilitetar på kort, mellom-
lang og lang sikt for å møte dei truslane alliansen står
overfor.

F l e i r t a l e t  er kjent med at NATO, som ledd i ND-
PP, regelmessig gjennomfører vurderingar av den enkel-
te allierte sine forsvarsplanar og forsvarsinnsats.
Hovudsakleg innehald dei ei omtale av utviklinga inn-
anfor ulike delar av forsvarssektoren. I tillegg inneheld

vurderingane tilrådingar til den enkelte nasjonen om
prioriteringar i det kontinuerlege arbeidet med å vida-
reutvikle forsvarsevna.

F l e i r t a l e t  viser til at NATO i samband med evalu-
eringane gjennomfører to møte med nasjonane, eitt i
dei respektive hovudstadane og eitt i Brüssel. Møta og
ein omfattande dialog blei gjennomført for Noreg i den
opphavlege syklusen, men på grunn av koronapande-
mien blei prosessen forseinka.

F l e i r t a l e t  viser til at NATOs vurdering av Noreg
tek utgangspunkt i Prop. 151 S (2015–2016) Kampkraft
og bærekraft og Prop. 2 S (2017–2018) Videreutvikling
av Hæren og Heimevernet. Ei rekke av dei påpeikingane
og tilrådingane som blei gitt, er inkluderte i Prop. 14 S
(2020–2021) Evne til forsvar – vilje til beredskap. F l e i r -
t a l e t  merkar seg at vurderinga er lagd fram i 19 punkt.

F l e i r t a l e t  vil understreke at NATO i fleire punkt
uttrykker positive trekk og utviklingar i det norske for-
svaret som vil betre eiga og allierte si forsvarsevne og bi-
dra til oppfylling av NATOs krav. F l e i r t a l e t  viser til at
NATOs kritikk av Noreg i hovudsak rettar seg mot opp-
bygginga av brigaden og overflatestrukturen i Sjøfor-
svaret.

F l e i r t a l e t  merkar seg at Noregs BNP-vekst i reelle
verdiar gjekk ned frå 2,32 pst. i 2017, til 1,29 pst. i 2018 og
anslagsvis 1,15 pst. i 2019. I 2020 er BNP forventa å gå
ned med 5,99 pst. Den delen av BNP som er satt av til for-
svar, auka frå 1,60 pst. i 2009 til anslagsvis 1,86 pst. i
2019, og er forventa å vere 2,03 pst. i 2020, som er over
NATOs retningsline på 2 pst. F l e i r t a l e t  vil understre-
ke at det er positivt at Noreg når NATOs to prosentmål.

E i t  a n n a  f l e i r t a l ,  m e d l e m e n e  f r å  A r b e i -
d a r p a r t i e t ,  F r a m s t e g s p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i -
e t  o g  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i , merkar seg at
dette kjem av det kraftige fallet i BNP (5,99 pst.).

F l e i r t a l e t  i  k o m i t e e n , alle unnateke medle-
men frå Sosialistisk Venstreparti, registrerer også NA-
TOs kommentar om at Noreg må fortsetje å auke
forsvarsutgiftene for å fullt ut implementere alle NATO
sine kapabilitetsmål.

F l e i r t a l e t  finn det føremålstenleg å sjå på punkta
kor NATO meiner Noreg ikkje oppfyller forpliktingane i
høve til alliansen. F l e i r t a l e t  vil difor rette fokus mot
punkt 6, kor det blir slått fast frå NATOs side at:

«Basert på noverande planar vil Noreg ikkje kunne
oppfylle den første prioriteringa innan 2024 eller til og
med innan 2026, inkludert å auke Hærens mest avan-
serte kamp-, kampstøtte- og logistikk-kapabilitetar.
Vidare er det framleis uklart om, og i så fall når, Noreg vil
vere i stand til å levere den etterspurde fullt kapable bri-
gaden. Noreg må forplikte betydeleg meir innsats, mid-
lar og langt større ressursar for å fullt ut levere denne pri-
oriterte kapabiliteten.»
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F l e i r t a l e t  vil også rette fokuset mot at det i punkt
9 blir peika på følgjande:

«Medan Noreg sine planar for modernisering av
kampplattformer gir Hæren auka evne til manøver, eld
og vernefunksjonar, er det tydeleg at utan å auke talet og
eldkrafta til stormpanservognene (IFV)2 i Brigade Nord,
vil Noreg ikkje oppfylle kravet til ein tung infanteribri-
gade. I tillegg er Brigade Nord planlagd å ha berre tre
kampbataljonar, i staden for fire, der den eine forven-
tast å bli omvæpna til ei reserveeining basert på mobili-
sering innan 2022. Desse kapabilitetsmanglane vil
sterkt avgrense kampkrafta til brigaden, sperre for ei
drastisk endring i planar og prioriteringar, og gjer det
umogeleg for Noreg å levere det etterspurde, ein fullt
kapabel tung infanteribrigade med tilhøyrande støtte
frå 2024 eller til og med 2026, den første kapabilitetspri-
oriteten som blei avtalt for Noreg av allierte forsvarsmi-
nistrar.»

F l e i r t a l e t  registrerer at dette er grunnlaget for
NATO si tyngste uro, spesielt sidan Noreg er ein potensi-
ell frontlinjestat.

F l e i r t a l e t  vil også rette fokus mot punkt 10, kor
det blir peika på følgjande:

«Medan tilgjengelegheita av flåten har betra seg
sidan siste vurdering, med betre nivå av bemanning,
vedlikehald og opplæring (inkludert avansert krig-
føringstrening), vurderast det at marinen ikkje har nok
overflatefartøy og ubåtar til å møte dei nasjonale oppgå-
vene og beredskapen som er forespurt av NATO.»

E i t  a n n a  f l e i r t a l ,  m e d l e m e n e  f r å  A r b e i -
d a r p a r t i e t ,  F r a m s t e g s p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r -
t i e t , registrerer at dette er ei stor uro for NATO, samt at
manglane ifølgje NATO berre vil bli forverra på mel-
lomlang sikt etter kvart som tilgjengelegheita på ubåt
blir redusert og korvettane blir trekte tilbake frå teneste
utan erstatning.

D e t t e  f l e i r t a l e t  merkar seg at NATO ikkje er
nøgd med volumet på Luftforsvaret, jf. Punkt 12. Sjølv
om innføringa av F-35 og P-8A MPA vil forbetre Noregs
etterretnings-, overvakings- og rekognoseringskapasitet
(ISR) betydeleg, er det berre eit lite tal ISR-kompatible
fly som for tida er tilgjengelege i Luftforsvaret.

Til slutt vil d e t t e  f l e i r t a l e t  rette fokuset mot
punkt 19, etter om dette peikar på eit gap mellom No-
regs og NATOs forsvarsplanleggingsprioriteringar:

«Dei allierte forsvarsministrane blei einige om at
Noreg skulle prioritere å utvikle ein fullt kapabel tung
infanteribrigade med tilhøyrande støtte, og å minimere
gapet i JPS-evna under innføringa av F-35. Det er tydeleg
at Noreg og NATO sine forsvarsplanleggingsprioriterin-
gar i praksis ikkje er spesielt godt avstemte, spesielt i
landområdet. Noreg må bruke betydeleg meir innsats
og ressursar på å akselerere leveransen av sine NATO
kapabilitetsmål, og spesielt den første prioriterte kapa-
biliteten, i sin heilheit og i tide. Dette er spesielt viktig då
Noreg er ein potensiell frontlinjestat. Inntil Noreg gjer
dette, kan andre allierte potensielt måtte ta ein del av
Noregs rettmessige del av byrda til alliansen.»

Det  m e d l e m e n e  i  k o m i t e e n  f r å  A r b e i d a r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  merkar seg mest i denne
proposisjonen, er NATOs vurdering av norsk forsvar-
sevne. D e s s e  m e d l e m e n e  registrerer at langtidspla-
nen som vart vedteken i 2020 av regjeringa med støtte
frå Framstegspartiet, ikkje set Noreg i stand til å nå
NATO-forpliktingane sine. D e s s e  m e d l e m e n e  viser
til at ifølgje NATO så er det på landområdet Noreg i
minst grad oppfyller NATO-forpliktingane sine. At
landmakta har vorte nedprioritert, har vore ei uro for
d e s s e  m e d l e m e n e  både ved denne og den førre
langtidsplanen. D e s s e  m e d l e m e n e  ser på det som
alvorleg at NATO skriv at det er usikkert om Noreg i det
heile vil vere i stand til å levere den etterspurde fullt
oppsette brigaden.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  Ve n -
s t r e  o g  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  viser til at NATOs
vurdering av Norge tar utgangspunkt i Prop. 151 S
(2015–2016) Kampkraft og bærekraft samt Prop. 2 S
(2017–2018) Videreutvikling av Hæren og Heimever-
net.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at en rekke av på-
pekningene og anbefalingene som omtales i NATOs
vurdering av Norge, utbedres og innfris med ny lang-
tidsplan, jf. Innst. 87 S (2020–2021) til Prop. 14 S (2020–
2021).

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til punkt 6,7 og 8 i
NATOs vurdering av Norge, som i stort omhandler
Hæren, herunder etableringen av en fullt kapabel, tung
infanteribrigade med fire kampbataljoner. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til at denne etableringen er i full
gang. Brigadens 2. bataljon er beholdt som stående av-
deling og i ferd med å mekaniseres. Brigadens 4. batal-
jon er vedtatt opprettet. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til
at betydelig mer pansret og tungt materiell skal tilføres
Brigade Nord de neste årene, herunder flere CV-90 kam-
pvogner, et betydelig antall stridsvogner og langtrek-
kende presisjonsvåpen.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser videre til vurderingens
punkt 10 og NATOs bemerkninger om hvorvidt Mari-
nen i fremtiden vil ha nok overflatefartøy og ubåter til å
møte de nasjonale oppgavene og beredskapen som er
forespurt av NATO. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at
korvettene i Skjold-klassen, som egentlig var planlagt
utfaset fra 2025, nå oppgraderes for et betydelig beløp
og beholdes i tjeneste til etter 2030. D i s s e  m e d l e m -
m e r  understreker at dette vil gi Marinen større volum
enn skissert i Prop. 151 S (2015–2016), i tråd med NATOs
anbefalinger. Det er d i s s e  m e d l e m m e r s  oppfatning
at den vedtatte anskaffelsen av toppmoderne ubåter vil
bidra til at «Marinen fortsetter å modernisere og for-
bedre sine kapabiliteter», hvilket NATO også bemerker
at er gjort de seneste årene. D i s s e  m e d l e m m e r  mer-
ker seg at utviklingen står i sterk kontrast til situasjonen
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under forrige rød-grønne regjering, da Marinens krigs-
skip for det meste lå til kai, ble brukt som delelager og
manglet mannskaper.

D i s s e  m e d l e m m e r  ser med tilfredshet at Norge
nå innfrir NATOs to-prosentmål. D i s s e  m e d l e m -
m e r  vil understreke at dette først og fremst skyldes sys-
tematiske, årlige budsjettøkninger helt siden 2013, som
samlet har økt forsvarsbudsjettet fra om lag 43 mrd. kro-
ner i 2013 til om lag 65 mrd. i 2021.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil avslutningsvis vise til at
regjeringen foreslo en økning i forsvarsbudsjettet for
inneværende år på om lag 3,5 milliarder kroner, hvilket
ble tilført ytterligere 300 mill. kroner gjennom behand-
lingen av langtidsplanen i Stortinget sist høst. D i s s e
m e d l e m m e r  understreker at denne økningen ligger
langt over langtidsplanens skisserte budsjettbane, der
budsjettet planlegges økt reelt med 2 mrd. kroner årlig i
perioden 2021–2028. D i s s e  m e d l e m m e r  merker
seg med tilfredshet at regjeringen overoppfyller den
planlagte budsjettøkningen allerede fra langtidspla-
nens første virkeår.

M e d l e m e n e  i  k o m i t e e n  f r å  S e n t e r p a r t i -
e t  merkar seg at NATOs kritikk av Noreg i hovudsak
rettar seg mot oppbygginga av brigaden og overflate-
strukturen i Sjøforsvaret. NATO peikar også på eit gap
mellom Noreg og NATO sine prioriteringar innan for-
svarsplanlegging og skriv at det er tydeleg at Noreg og
NATO sine prioriteringar i praksis ikkje er spesielt godt
avstemte, spesielt på landområdet. D e s s e  m e d l e -
m e n e  vil understreke at delar av kritikken er svært
urovekkjande og viser at Noreg ikkje er i nærleiken av å
nå NATOs krav når det kjem til oppbygging av land-
makta og Brigade Nord.

D e s s e  m e d l e m e n e  viser til at dette var ei uro
som Senterpartiet også løfta i Innst. 87 S (2020–2021) til
handsaminga av Prop. 14 S (2020–2021). D e s s e  m e d -
l e m e n e  understreka at det er lite føremålstenleg for
Stortinget å vedta ein langtidsplan der store delar av
oppbygginga av Forsvaret kjem langt fram i tid, etter-
som det er den første fireårsperioden av langtidsplanen
som forpliktar. D e s s e  m e d l e m e n e  viste også til at
det er svakt truverd til veksttakta i påfølgjande periodar,
noko som er forståeleg dersom ein legg oppfylling av
tidlegare langtidsplanar til grunn. D e s s e  m e d l e m e -
n e  viser til at Senterpartiet ynskjer at ein større del av
personelloppbygginga skal kome tidlegare enn det
Prop. 14 S (2020–2021) legg opp til. D e s s e  m e d l e m e -
n e  viser til at det vil gi høve til raskare oppbygging av
auka forsvarsevne og oppfylling av NATOs krav til No-
reg.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k  Ve n -
s t r e p a r t i  viser til at den maritime næringen i Norge

har behov for økt aktivitet for å bevare kompetanse og
sysselsetting ved de norske nybyggingsverftene. En op-
pegående verftsindustri i Norge har også betydning for
nasjonal sikkerhet og beredskap. Forsering av utrednin-
gen av ny fartøystruktur for Sjøforsvaret og en påfølgen-
de beslutning om å bygge nye fartøyer til Sjøforsvaret i
en konkurranse mellom norske verft vil etter d i s s e
m e d l e m m e r s  oppfatning være det fremste konkrete
aktivitetsfremmende bidraget til å hjelpe verftene gjen-
nom den pågående krisen. D i s s e  m e d l e m m e r  for-
venter at det kommer på plass en ramme for dette i
statsbudsjettet for 2022.

1. Forslag frå mindretal
Forslag frå Sosialistisk Venstreparti:

Forslag 1

Stortinget samtykker i at Forsvarsdepartementet i
2021 kan starte opp nye investeringsprosjekter og gjøre
endringer i investeringsprosjekter som omtalt i kapittel
2–5 i den framlagte proposisjonen, med unntak av Pro-
sjekt 7720 F-35 oppgraderinger, innenfor de gitte kost-
nadsrammene. Forsvarsdepartementet gis fullmakt til å
oppjustere kostnadsrammene i takt med prisstigningen
og som følge av endringer i valutakurs.

Forslag 2

Stortinget ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget med en separat sak om F35-programmet og tilhø-
rende oppgraderingsprosjekter, som redegjør i detalj
for anskaffelsen, de gjeldende kostnadsestimatene og
utfordringene i F-35-programmet som helhet.

2. Tilråding frå komiteen
Tilråding I vert fremja av medlemene frå Arbeidar-

partiet, Høgre, Framstegspartiet, Senterpartiet, Venstre
og Kristeleg Folkeparti. Tilråding II og III vert fremja av
ein samla komité.

Ko m i t e e n  har ellers ingen merknader, syner til
proposisjonen og rår Stortinget til å gjere slikt

v e d t a k :

I

Stortinget samtykker i at Forsvarsdepartementet i
2021 kan starte opp nye investeringsprosjekt, og gjere
endringar i investeringsprosjekt som omtalte i kapit-
la 2–5 i den framlagde proposisjonen, innanfor dei
gjevne kostnadsrammene. Forsvarsdepartementet gis
fullmakt til å oppjustere kostnadsrammene i takt
med prisstiginga og som følgje av endringar i valuta-
kursar.
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II
Verksemdvilkåra for Regionfelt Austlandet, inklu-

dert avgjerd om vilkår om verksemdfrie periodar, blir
framover sakshandsama og vedtekne i regulerings-
planen, heimla i plan- og bygningslova.

III
Stortinget samtykker i at Forsvarsdepartementet

kan motta ei pengegåve frå venneeininga ved Noregs
Heimefrontmuseum som skal fullfinansiere eit
forprosjekt for å planlegge i detalj og estimere prisen
på eit tilbygg ved Noregs Heimefrontmuseum.

Oslo, i utanriks- og forsvarskomiteen, den 19. mai 2021

Anniken Huitfeldt Liv Signe Navarsete
leiar ordførar







Tr
yk

k 
og

 la
yo

ut
: S

to
rt

in
ge

ts
 g

ra
fis

ke
 se

ks
jo

n
Sv

an
em

er
ke

tr
yk

ks
ak

, 2
04

1 
06

54


	Innst. 496 S
	Samandrag
	Merknader frå komiteen
	Godkjenning av kostnadsramme for eit (1) nytt felles materiell- og eigedoms-, bygge- og anleggsprosjekt: Oppgradering av VLF-stasjon Novik
	F-35-oppgraderingar
	Prosjekt 7720 F-35 oppgraderingqar

	Nye eigedoms-, bygge- og anleggsprosjekt for godkjenning
	Godkjenning av kostnadsramme for to (2) nye eigedoms-, bygge- og anleggsprosjekt:
	Ørland – utbetring av hovudrullebanen
	Porsangmoen –- bustadar og forlegningar

	Godkjenning av omfangsendring av eit (1) pågåande materiellprosjekt: Vidareføring NSM, hovudvedlikehald og suppleringskjøp.
	Prosjekt 6023 Vidareføring NSM, hovudvedlikehald og suppleringsinnkjøp

	Godkjennning av endring av rammevilkåra for Regionfelt østlandet
	Godkjenning av mottak av gåve frå venneeininga ved Noregs Heimefrontmuseum

	Oppmodingsvedtak 502, 7. mai 2019, om «NH90 – oppfølging og vurdering av alternative helikoptre»
	Oppmodingsvedtak 356, 16. desember 2020, om bruken av tilleggstildelinga i 2020 til små og mellomstore teknologibedrifter i samband med koronapandemien
	Ny parnerskapsavtale for F-35-programmet
	Sluttoppgjer for terminert prosjekt på Haakonsvern
	NATOs vurdering av Noreg

	1. Forslag frå mindretal
	2. Tilråding frå komiteen


